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PROJEKT 
PROTOKÓŁ NR III/10 

z przebiegu III sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 
w dniu 30 grudnia 2010 r. 

 
III sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych (nieobecni: Krzysztof 

Romankiewicz i Jarosław Sanecki – radni usprawiedliwili swoją nieobecność). 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr III/10 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 
Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, Ireneuszem Plechanem na czele, 
a także kierownicy i komendanci podległych jednostek i naczelnicy wydziałów 
Starostwa Powiatowego, przedstawiciele samorządu gminnego powiatu. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1100 otworzył III sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 17 radnych, co stanowi 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Porządek obrad Rada przyjęła 
jednogłośnie, 17 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie III Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu II/10. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) obsadzenia mandatu radnego, (druk 16); 
2) obsadzenia mandatu radnego, (druk 17); 

5. Ślubowanie radnych obejmujących mandat radnego w wyniku uchwały 
w sprawie obsadzenia mandatu radnego. 

6. Informacja Starosty Zielonogórskiego z prac Zarządu w okresie 
międzysesyjnym. 

7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja z realizacji wydatków majątkowych i bieżących 

z wykorzystaniem środków unijnych w 2010 r. 
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9. Informacja o bieżącej sytuacji finansowej SP ZOZ w Sulechowie i SP ZOZ 
w Wojnowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2011 rok  
1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej (wersja elektroniczna 

1.12.2010r.) wraz z autopoprawkami, 
2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały budżetowej, 
3) odczytanie opinii komisji stałych, 
4) dyskusja; 
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 
wraz z załącznikiem o przedsięwzięciach, prognozą kształtowania się długu 
powiatu w latach 2011–2020 - wersja elektroniczna z dnia 1.12.2010 r., 
odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o wieloletniej prognozie finansowej powiatu wraz z załącznikiem 
o przedsięwzięciach, prognozą kształtowania się długu powiatu w latach 
2011–2020. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) powiatowej strategii rozwiązywania problemów społecznych na lata 

2011-2015, (druk 13); 
2) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącym 
Działalność Pożytku Publicznego na rok 2011.”, (druk 15);    

3) przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Zielonogórskiego, (druk 14); 
4) zmiany uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Powiatu Zielonogórskiego; 
5) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2010; 
6) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 

2008-2015”;  
7) zmiany w budżecie powiatu na 2010 r. 

13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie III Sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 

Przewodniczący przypomniał, iż projekt Protokołu jest dostępny na 
stronie internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 
a w papierowej wersji wyłożony przed sesją.  

Do projektu nie zgłoszono uwag, Protokół II/10 został przyjęty 
jednogłośnie. 
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Ad 4. 
 1). Radni jednogłośnie, 17 głosów „ZA” podjęli Uchwałę III/13/10 w 
sprawie obsadzenia mandatu (załącznik nr 3). 

Przewodniczący Rady wręczył nowo wybranej radnej, Ewie Łysień 
uchwałę o wstąpieniu na wakujący mandat. 

2). Rada 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę III/14/10 w sprawie 
obsadzenia mandatu (załącznik nr 4). 

Przewodniczący Rady wręczył nowo wybranej radnej, Alicji Zbaraszczuk 
uchwałę o wstąpieniu na wakujący mandat. 
 
Ad 5. 
 Nowo wybrane radne złożyły ślubowanie poprzez odczytanie roty, 
dodając „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Przewodniczący Rady pogratulował nowo wstępującym radnym i poprosił 
o zajęcie miejsc przeznaczonych dla radnych. 
(stan radnych 19) 
 
Ad 6. 
 Starosta Zielonogórski przedstawił informację z działań Zarządu 
w okresie międzysesyjnym, tj. od 17 do 30 grudnia. Zarząd w tym okresie odbył 
2 posiedzenia i podjął 4 uchwały: 

1).  w sprawie zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2010r.- 
2 uchwały, 

2). w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej do spraw komunalizacji 
mienia Powiatu Zielonogórskiego, 

3). w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Powiatowego 
Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Zielonej Górze. 

Starosta poinformował również  o przeprowadzonych przetargach 
w Powiatowym Zarządzie Dróg i Starostwie Powiatowym (załącznik nr 5). 

Ponadto uczestniczył razem z Wicestarostą, etatowym członkiem zarządu 
w okresie międzysesyjnym w naradach , szkoleniach i uroczystościach: 

1).  z Wicestarostą w Konwencie Starostów, 
2).  w spotkaniu opłatkowym u Wojewody Lubuskiego. 
3).  w naradzie w sprawie zarządzania kryzysowego w Gorzowie Wlkp.  
4). w spotkaniu opłatkowym Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Sulechowie i Komendzie Policji w Zielonej Górze. 
 
Ad 7. 
 Stanisław Okopień, jak sam zauważył, po raz trzeci zwraca się 
o baczniejsze monitorowanie stanu odśnieżania dróg. Drogi odśnieżane są zbyt 
wąsko, natomiast drogi leśne wcale nie są odśnieżane. Ponadto zwrócił uwagę 
na zły stan wałów przeciwpowodziowych, wystąpiły silne przesiąki, a sprawa 
stanie się jeszcze bardzie niebezpiecznie, gdy nastąpi odwilż. Poprosił 

 



 4

o zorganizowanie spotkania z burmistrzami i wójtami gmin, na terenie których 
występuje zagrożenie powodziowe.  
 Hanna Wysocka zaproponowała, by obrady sesji odbywały się w każdej 
gminie. 
 Sławomir Baranowski zwrócił się z prośba o wznowienie procedury 
nadania honorowego wyróżnienia ,,Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego’’ 
Andrzejowi Trawińskiemu. 
 Henryk Jagoda poprosił o zamieszczanie informacji o sesji na stronie 
internetowej. Zwracając się do Starosty prosił o informację w sprawie 
funkcjonowania lotniska w Babimoście, ewentualnych dopłat do lotów przez 
Starostwo. Poinformował o niepochlebnej dla samorządów wypowiedzi 
Marszałek Lubuskiej Elżbiety Polak 
 Edwin Łazicki oświadczył, iż 5 samorządów (Województwo Lubuskie- 
Marszałek, Powiat Zielonogórski, Miasto Zielona Góra, Gmina Zielona Góra 
oraz Gmina Babimost) miało wpłacić na opracowanie strategii dla lotniska, 
jedynie Rada Powiatu Zielonogórskiego podjęła uchwałę w tej sprawie i 
zabezpieczyła środki w budżecie. Niestety wpłaty niesfinalizowano ze względu 
na opieszałość pozostałych samorządów. 
 Lech Kurowski zaproponował zaproszenie Macieja Króla, prezesa 
Lubuskiej Spółki Lotniczej w celu omówienia sytuacji w spółce i przedstawienia 
jej udziałowców. Poprosił również o zwrócenie się do Marszałek 
o niekrytykowanie publicznie innych samorządów. Zaapelował o gromadzenie 
środków na ewentualne potrzeby klęsk żywiołowych i przedstawienie 
sprawozdania z działań sztabu kryzysowego. 
 
Ad 8. 
 Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali na piśmie wszystkie 
informacje zgodnie z porządkiem obrad. 

Radni bez zastrzeżeń, jednogłośnie przyjęli Informację z realizacji 
wydatków majątkowych i bieżących z wykorzystaniem środków unijnych 
w 2010 r. (załącznik nr 6) 
 
Ad 9. 

Rada bez uwag, jednogłośnie przyjęła Informację o bieżącej sytuacji 
finansowej SP ZOZ w Sulechowie (załącznik nr 7) i SP ZOZ w Wojnowie 
(załącznik nr 8) . 

 
Ad 10. 
 Przewodniczący Rady zakomunikował, że do pkt 10 ppkt 1 Zarząd złożył 
autopoprawkę, uchwalenie budżetu powiatu na 2011 rok rozpatrywane będzie 
w następującej kolejności:  

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami, 
b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 
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c) odczytanie opinii komisji stałych, 
d) dyskusja; 
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
Przypomniał również, iż projekt i autopoprawki zostały szczegółowo 

omówione na każdym posiedzeniu Komisji. 
Poprosił Zarząd o przedstawienie autopoprawki oraz odczytanie opinii 

Składu Orzekającego RIO w Zielonej Górze 
a).  Skarbnik omówiła projekt budżetu i złożone autopoprawki; 
b). Starosta odczytał Uchwałę nr 619/2010 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie opinii 
o projekcie uchwały budżetowej, zaznaczając, iż jest pozytywna z uwagami 
(załącznik nr 9); 

c). Przewodniczący Komisji stałych odczytali opinie (załącznik nr 10-14). 
Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na 2011 rok. 
Komisja Budżetowa złożyła do niego wnioski; 

d). Radni nie zgłosili uwag; 
e). Rada Powiatu jednogłośnie, 19 głosami „ZA” przyjęła Uchwałę 

III/15/10 w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2011 rok (załącznik nr 15). 
 Ireneusz Plechan, Starosta Zielonogórskim podziękował Radzie, a przede 
wszystkim Zarządowi poprzedniej kadencji za przygotowanie budżetu.  
 
Ad 11. 

Edwin Łazicki przypomniał, iż projekt uchwały o wieloletniej prognozie 
finansowej powiatu był przedyskutowany na posiedzeniach Komisji.  

Starosta odczytał Uchwałę nr 620/2010 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Zielonej Górze z dnia 14 grudnia 2010 r. w sprawie opinii o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zielonogórskiego na lata 2011-
2014. Opinia pozytywna z uwagami (załącznik nr 16). 

 
Ad 12. 

1) Radni jednogłośnie, bez uwag podjęli Uchwałę III/17/10 w sprawie 
powiatowej strategii rozwiązywania problemów społecznych na lata 
2011-2015 (załącznik nr 17);  

2) Bożena Długosz, radca prawny zwróciła uwagę, iż opublikowano tekst 
jednolity ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
i poprosiła o zmianę w projekcie na „Dz. U. z 2010 r. Nr 234 poz. 
1536. Po uwzględnienie poprawki Rada 19 głosami „ZA” przyjęła 
Uchwałę III/18/10 w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu 
Współpracy Powiatu Zielonogórskiego z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącym Działalność 
Pożytku Publicznego na rok 2011.” (załącznik nr 18); 

3) Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę III/19/10 w sprawie przyjęcia 
planu pracy Rady Powiatu Zielonogórskiego, (załącznik nr 19); 
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4) Bożena Długosz, radca prawny poprosiła o zamianę w § 1 słowa 
„usuwa” na „skreśla”. Bez zastrzeżeń, 19 głosami „ZA” Rada przyjęła 
Uchwałę III/20/10 w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Zielonogórskiego 
(załącznik nr 20); 

5) Janina Kałuża spytała dlaczego we wszystkich pozycjach wpisana jest 
data 30.06.2011”.  
Edwin Łazicki poinformował, iż jest to termin ustawowy 
i maksymalny czas do wykorzystania środków. Jednogłośnie Radni 
podjęli Uchwałę III/21/10 w sprawie ustalenia wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2010 (załącznik nr 21); 

6) Rada 19 głosami przyjęła Uchwałę III/22/10 w sprawie zmiany 
w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 
2008-2015” (załącznik nr 22);  

7) Radni bez uwag, 19 głosami „ZA” podjęli Uchwałę III/23/10 
w sprawie zmiany w budżecie powiatu na 2010 r. (załącznik nr 23). 

Ad 13.  
 Agnieszka Stelmasik, Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu 
Dróg odpowiadając Stanisławowi Okopieniowi, stwierdziła, iż do chwili 
obecnej nie wystąpiły większe utrudnienia w odśnieżaniu i utrzymaniu dróg. 
Prowadzony jest stały monitoring. Zdarza się, iż jedna z firm nie daje rady 
z bieżącym utrzymaniem dróg. 

Edwin Łazicki przypomniał, że ten wykonawca kolejny raz stwarza 
problem. W biegłym sezonie nie została wypłacona pełna kwota za usługi, 
w tym sezonie pewnie też wystąpi taka sytuacja. Ustawa o zamówieniach 
publicznych nie zezwala jednak na wykluczenie z przetargu. 
 Starosta poinformował, iż sytuacja powodziowa jest na bieżąco 
obserwowana i analizowana. Sprawy melioracji terenów powodziowych były 
omawiane na posiedzeniu Wojewódzkiego Sztabu Kryzysowego. Działania 
Powiatowego Sztabu Kryzysowego były kontrolowane przez Najwyższą Izbę 
Kontroli. Jej wynik jest zadawalający. 
 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie Informacji o ochronie 
przeciwpowodziowej na następnej sesji Rady. Zwracając się do radnej Hanny 
Wysockiej oznajmił, iż w miarę możliwości sesje będą organizowane 
w jednostkach powiatowych na terenie całego powiatu. 

Starosta odpowiadając radnemu Sławomirowi Baronowskiemu w sprawie 
nadania wyróżnienia obiecał uruchomienie procedury. Natomiast w sprawie 
lotniska w Babimoście poinformował, iż Powiat nie jest udziałowcem, żaden 
samorząd nie zadeklarował chęci udziału w spółce lotniskowej. 

 Anna Gołębska, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
wytłoczyła zwrot kwoty 66 tys. Były to środki zabezpieczone na 
funkcjonowanie rodzin zastępczych, niestety rodzin jest mniej niż zakładano. 
Centrum Pomocy nie ma wpływu na taką sytuację, jest mniej chętnych i sądy też 
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wydaja mniej decyzji. Mniej dzieci też usamodzielniło się. Te sprawy 
zdecydowały o niewykorzystaniu środków. 

 Edwin Łazicki przypomniał, iż Konwent Starostów proponował, by 
pomagać rodzinom biologicznym, zamiast często radykalnym poczynaniom 
i zabieraniem dzieci z przyczyn ekonomicznych.  

 
Ad 14. 

Przewodniczący Rady poprosił nowe radne o zgłoszenie się do prac 
w komisjach stałych. 

Ireneusz Nijaki spytał na co przeznaczono kwotę wynikłą z potrąceń diet 
radnym. Stwierdził, iż to radni powinni decydować o przeznaczeniu tych 
środków. 

Skarbnik oznajmiła, że zostały zwrócone do budżetu powiatu, są one 
częścią budżetu. 

Lech Kurowski zapytał o możliwość uchylenia uchwały, która mówi 
o potrącaniu diet. Radni maja różne obowiązki, które czasem uniemożliwiają 
branie udziału w posiedzeniach komisji lub rady. 

Bożena Długosz stwierdziła, że wszystkie niewykorzystane środki są 
własnością Powiatu. Rada nie dysponuje nimi. 

Sławomir Baranowski poprosił o zapoznanie urzędów gmin o terminarzu 
sesji, tak by można było szerzej współpracować z gminami. 

Stanisław Okopień zwrócił się z prośba do powiatowego inspektoratu 
nadzoru budowlanego o baczne pilnowanie odśnieżania dachów. 

Ireneusz Misiura spytał o nową siedzibę Powiatowego Zielonogórskiego 
Zarządu Dróg. 

Przewodniczący Rady oznajmił, iż wszystkie informacje są na stronie 
internetowej. 

Ryszard Górnicki, Wicestarosta Zielonogórski poinformował, iż nadzór 
budowlany na bieżąco monitoruje bezpieczeństwo i sprawdza odśnieżanie. 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim zebranym życzenia noworoczne, 
sukcesów zawodowych, pomyślności i radości w życiu osobistym. 

Roman Rakowski pogratulował wszystkim radnym wyboru, złożył 
życzenia, by nadchodzący rok przyniósł tylko dobre chwile. 
 
Ad 15.  

O godz. 1300 Przewodniczący Rady zamknął obrady III Sesji Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 
 

Protokolant       Przewodniczący 
        Rady Powiatu Zielonogórskiego  
         Jolanta Drygas     
                  Edwin Łazicki 

 


